
Referat bestyrelsesmøde i Vordingborg Idrætsråd  
den 21.09.2021 kl. 18.00, 21.00 
Fanefjord Skovpavillon 

 
  

Vordingborg 
Idrætsråd 

 Dagsorden Referat  

Deltagere: 

Henrik Pape (HP) 
Ole Madsen (OM) 
Lars Kleist (LK) 
Jan Clausen (JC) 
Allan Søefeldt (AS) 
Ulla Røngaard, (UR) 

 

Dato, tid og sted: 21.09.2021 kl. 18.00 Vi starter med spisning 

Referent: 
Dagsorden bestyrelsesmøde 21-06-2021 
 

 

1. Bestyrelses arbejdet 

Spørgsmål til Kommunalvalg  
 LK opdatere spørgsmål på linket ASAP 

LK laver 4 hovedgrupper 

 

1.01 Facebook og 
hjemmeside, Lars Kleist 

Hjemmeside Bliver løbende opdateret 
LK undersøger antal af besøgende 

1.01 Kontakt til 
kommunen, Lars Kleist, 
Jan Clausen 

Møde med kommunen Se længere nede Se punkter nedenstående. 

1.02 Presseansvarlig, 
Henrik Pape, Lars Kleist 

  

1.03 DGI, Henrik Pape Mail fra i dag  

1.04 DIF, Idrætsråd, 
Henrik Pape 

Regionsmøde  

1.05 Folkeoplysningsråd, 
Henrik Pape 

Orientering fra sidste møde den 14.09 HP - fællesmøde med alle foreninger aflyses til fordel for 
enkelte møder med div. råd - VIR er ikke inviteret hvilket 
er en fejl. 
KIF udvalget fremviste pulje oversigt uden størrelse på 
de forsk. puljer 
HP har ingivet forslag til medlemmer i 
folkeoplysningrådet - b.la. VIR fast plads 
Der er tvivl om de nuværende medlemmers aktive 
deltagelse i rådet i fremtiden på baggrund af den 
manglende seriøsitet fra kommunens side 

1.06 Styregruppen §17 
stk 4, 

  

1.07 Foreninger,, Ulla 
Røngård, 

Atletikklubben Iflg. faciltets undersøgelsen skulle der i kommunen være 
4 anlæg, men virkeligheden er at der kun finde et delvist 

https://docs.google.com/document/d/1Q3sAURPFxZhoUqcOrnnDdQrTqKiAfh-P5-8_tasGB8g/edit?usp=sharing
https://docs.google.com/document/d/13kJ08B_oePprcsJu3JVe9z4BQoSuAZUe7YgSYg6HLwU/edit


anlæg på Møn. Problemet er hvor at afgangsklasserne 
fra skolerne aflægge eksamen i løb, spring og kast. 

1.08 Idrætspriser, Lars 
Kleist & Henrik Pape 

 Alle indstillinger indkommet og der holdes møde d. 22. 
sep. i jurygruppen 

1.09 Kasserer, Ole 
Madsen 

 Afventer faktura fra DGI Huset for generalforsamling 
Afventer penge fra kommunen 

1.10 Integration ( 
seniorliv ),  

  

1.11 Kurser / 
arrangementer, 
Vidensdeling 
 Lars, Ulla, Allan 

 Vi mangler tilbage meldinger fra div. partier til vores 
vælgermøde. 

2. Kommende møder / 
invitationer 

  

3. Høringssvar  VIR har indsendt høringsvar kan ses på hjemmesiden 

   

5. Eventuelt  
  

 
 

6. Næste møde 
 

Næste møde Møde omkring vælger møde d. 19 oktober kl 18 - 
placering vil tilgå  

 
Møde (LK) med Jesper Kjærulf KIF 

 

 

Manglende invitationer og udsendelser af invitationer i "dårlig tid": 

Budget udsendelse - JK er enig og vil arbejde for tingene kommer frem i bedre tid 

 

Manglende møder: Vi ønsker først at mødes med det nye KIF udvalg efter valget 

Manglende tjek af indhold af udsendelser: 

Idrætspriser – sponsorer 

Temaaftener i folkeoplysningrådet program – 10.000 i tilskud 

Der er lavet en ”slagplan” for årlige møder hvor man invitere alle råd – b.la. folkeoplysningsrådet mf. – men 
man har glemt VIR 

JK belager ovenstående og vil lave procedure om, således kiks ikke sker 

 

 

Foreningsportalen:  

https://docs.google.com/document/d/19vOY93lYFWStQzC2slLtPFHPZAnbA3u4D4ru2tuyw_U/edit?usp=sharing


Opdateringer af foreninger 

Mærkelige beskeder vedr. ansøgning af tilskud 

Virker forkert i portalen når man henter oplysninger om tilskud til foreninger – idet de har samme beløb 

JK - undersøgte omgående og div. fejl blev rettet med det samme 

Hvordan sletter man en forening – det synes ikke at være muligt - du skal rette direkte henvendelse til 
forvaltningen som i øvrigt har 5 år dokument forpligtigelse 

Kan vi (VIR) få et log in til portalen tror vi har et login, kan bare ikke finde det. - Charlotte sørger for vi får 
et nyt ved henvendelse. 

Manglende foreningstilskud til VIR - fejl - kommer ASAP 

Manglende samarbejdsaftale  - JK undersøger hvem der skal underskiver og dette bliver gjort ASAP 

 

Revidering af puljer, hvorfor er VIR ikke involveret når folkeoplysningsområdet er???????? Ilfg. er VIR 
indvoldveret qua deres plads i folkeoplysningsrådet 

Herunder tilskud søgning: 

Hej Henrik 

 

Du har sikkert hørt om mine frustrationer omkring drifts puljemidler. 

Og denne her er nok ikke en du kan gøre så meget ved - men jeg vil alligevel lige dele den med dig. 

 

Nu har jeg sendt en ansøgning afsted, og tager mig en anelse til hovedet efter jeg har trykket "send" - for så 
popper der en "kvittering" op på  skærmen hvor der står: "Jeres ansøgning er afsendt. Efter 
ansøgningsfristen den 2. maj vil ansøgningerne blive gennemgået, og I kan forvente svar ca. uge 20." 

 

Bedste hilsen 

Anne ���  

Driftstøtte Stege Nordre 
 

 

Hvordan er det gået med det nye kom i gang efter corona?: 

Mange bolde i luften / gribes de? 

 

Vælger møde d. 25.10 kl. 18 i DGI huset: 

Snak om DGI huset og økonomi – bestyrelse – forenings betaling (dobbelt betaling) 

JK og LK aftalte et møde som skulle gå direkte om DGI huset hvor Bjarne Malmrose også vil deltage - LK 
prøver at beramme mødet inden vores vælger møde 

Verden efter kommunalvalget:  



 

Atletik klubben: 

Atletik faciliteter i kommunen  

Hvordan harmonerer lukning af en klub med kommunens vision og målsætninger? 

Generel forskelsbehandling af klubber 

Elite ( hvad det så end er ) kontra bredde 

 

Hej Henrik 
 
Her en lille fortælling som førte til vores beslutning om at stemme om klubben skal opløses  
I snarlig fremtid. 
 
Det starter med at vi i hele 2019 bliver chikaneret fra VIF når vi var i gang med ungdomstræningen på  
Vordingborg stadion. VIF brød sig ikke om at der på en atletikbane bliver kastet spyd og diskos. 
Vi havde på dette tidspunkt en del samtaler med Park og vej samt Afd. for Kultur og Fritid  (KoF), 
mens dialogen med VIF samtidig ikke var ret positiv. 
 
Den 19. sept. 2019 bliver vi - mens der var nogle forældre af vores ungdom til stede - chikaneret på det 
groveste så 
vi valgte at indstille træningen på stadion før tid. Normal sluttede vi ca. starten / midte oktober. 
En henvendelse til KoF gav ingen respons, udover at man spurgte om vi ikke kunne kaste spyd på 
træningsbanerne, hvilke i sagens natur er optaget af fodboldklubben. 
 
Ved et efterfølgende bestyrelsesmøde blev vi enig om lige at slå kold vand i blodet og se tiden an til starten 
af foråret. 
Hvis forholdene var lige så umuligt havde jeg ingen lyst mere til at agere træner for de unge. 
 
Desværre kom så Coronaen ind i billedet, så der var ingen mulighed for stadiontræning det næste års tid, 
dvs.  
hele 2020 og foråret 2021. Ved et besøg på stadion i  efteråret 2020 var til vores overraskelse lagt fliser fra 
klubhuset 
over løbebanerne og ud mod græsbanen. Det samme gjorde sig gældende på den modsatte side. 
Diskosburet var fjernet - ved højdeanlægget var placeret store betonklodser og ukrudtet voksede i en 
½ m højde i arealet for kuglestød og omkring længdespringsbanen. 
 
Efter flere henvendelser til KoF, hvor man beklagede at man ikke havde orienteret vores klub, blev vi  
af deres chef - Jesper Kjærluff - spurgt om vi ikke vil flytte på Vordingborg Kaserne - hvilket vi afslog. 
På kasernen findes kun løbebaner men ikke alle de andre faciliteter som hører til et  
Atletikstadion - såsom højde - længde - stangspringsanlæg - kugle - diskos og spydkastbane m.v. 
 
Efter sommerferien 2021 - hvor vi havde fået flere henvendelser om mulighed for atletiktræning - opdager 
jeg ved et besøg på  
stadion, at man havde fjernet 2 løbebaner på langsiden mod stadionhuset, hvor der var sået græs, og 
udlagt groft grus på de  
resterende løbebaner.  
 
Så efter man i 1960´erne havde etableret et fodbold- og atletikstadion med nationale mål som det eneste i 
kommunen, 
har man så fra Kommunens side valgt kun at tilgodese VIF. Man glemmer  således de forskellige skoler og 



andre organisationer som også  
brugte atletikanlægget til deres idrætsdage eller lign. Alt dette er sket uden vi på nogen måde er blevet 
orienteret af KoF eller Park og vej.           
 
Da der ikke forefindes et egentlig atletikstadion - og lysten til at træne videre med unge mennesker er gået 
fløjten efter den behandling 
vi som klub har været udsat for - har vi besluttet at indkalde til generalforsamling, hvor hovedtemaet er en 
opløsning af klubben.      
 
Ja det var en større smør men nu kender du til vores begrundelse. 
 
Med venlig hilsen 
Wolfgang Schnabl / VAC 
 

 


